
 

Aloite Sipoon lukion profiloinnista yrityslukioksi, Timo Rope ym. / Motion om att profilera 
Sipoon lukio som företagargymnasium, Timo Rope m.fl. 

   

41/00.02.00/2019 
 
KV § 14 Valtuusto 28.1.2019 

 
 
Timo Rope sekä kymmenen muuta valtuutettua jättivät aloitteen, jossa he 
ehdottavat, että Sipoon sivistystoimi tekee selvityksen Sipoon lukion 
muuttamiseksi yrittäjälukioksi, sekä lähtee toimiin tämän hankkeen 
toteuttamiseksi.  
 
Liite 
Liite 1/ 14. § KV: Aloite 
 
Päätös 
Valtuusto merkitsi aloitteen tiedoksi. 
 

   

Suomenkielinen koulutusjaosto 11.05.2021 § 24  

  

Valmistelija: Rehtori Aarne Alatalo, aarne.alatalo(at)sipoo.fi 
Erityisuunnittelija Hanna Kindstedt, hanna.kindstedt(at)sipoo.fi 

Timo Rope ja 10 muuta valtuutettu jättivät aloitteen, jossa he esittävät, että 
Sipoon sivistystoimi tekee selvityksen Sipoon lukion muuttamiseksi 
yrittäjälukioksi. Aloitteessa nostetaan esille, että Sipoon lukio tulisi 
profiloitua erityislukioksi, jossa yrittäminen olisi keskeistä, erottuakseen ns. 
normaalista peruslukiosta.  

Aloitteen allekirjoittaneet vetoavat siihen, että Sipoon lukiolla on haasteita 
erottautua muiden lukioiden joukosta. Sipoolla olisi mahdollisuus saada 
yhdistettyä lukion tarvitsema profilointi ja kuntamme tarvitsema 
yrittäjämielisyyden lisääminen sekä nuorten joukossa että myös 
imagoallisesti laajemminkin. Samalla edesautettaisiin kunnan tavoitetta 
lisätä uusien yritysten muodostumista Sipooseen, sillä on todistettu 
yrittäjäkoulutuksen positiivisesti korreloituvan yritysten perustamiseen. 

Sivistystoimi on pyytänyt Sipoon lukion rehtorilta, Aarne Alatalolta, 
selvityksen ja vastineen valtuustoaloitteeseen.  

Sipoon lukion rehtori, Aarne Alatalo esittää vastineeksi 
valtuustoaloitteeseen seuraavan:  

Sipoon lukio on viimeisen viiden vuoden aikana profiloitunut laadukkaana 
opinahjona, joka on todennettavissa kaikilla yleisesti käytettävissä olevilla 
laatumittareilla.  

Sipoon lukiossa on toiminut jo kymmenen vuoden ajan Jääkiekkolinja ja 
viime syksynä aloitti hakijoiden keskuudessa suuren suosion saavuttanut 
LUMA- linja, jonka rakentamista jatketaan tulevat kaksi lukuvuotta 



eteenpäin. LUMA- linja vastaa yliopistojen ja korkeakoulujen 
sisäänottokriteereihin, joissa luonnontieteellesi- matemaattiset aineet 
painottuvat. 

Sipoossa lukioon ensisijaisesti hakevien määrä Kuntaliiton 
erityisasiantuntija Värrin mukaan oli viimeisimmän tilaston mukaan 67,8 %, 
mikä on 6. suurin prosenttiluku kaikista Suomen kunnista. Sipoon lukiossa 
sipoolaisten opiskelijoiden osuus on 81,2 prosenttia. Niinpä Sipoon lukioon 
ensisijaisesti hakevien määrä on ollut viimeisten kolmen vuoden aikana 
kymmeniä suurempi kuin aloituspaikkojen määrä.   

Yllä mainitut seikat ovat kyllä nykyisin yleisesti tiedossa niin opiskelijoiden, 
heidän huoltajiensa, virkamiesjohdon mutta myös ainakin osan 
päättäjienkin keskuudessa.  

Yrittäjyys on toki kirjattu myös uuteen 1.8.2021 voimaan astuvaan lukion 
opetussuunnitelmaan. Sipoon lukio ja Sibbo gymnasium ovat saaneet 
OPH:lta hankemäärärahaa toteuttaa tätä uudistuvaa opetussuunnitelmaa.  

Sipoon lukiossa onkin yhtenä tavoitteena käynnistää OPH:n 
hankemäärärahan avulla yrittäjyyteen liittyvä projekti.   

Mutta mikäli tavoitteeksi asetetaan luoda Sipoon lukioon vielä kolmas linja 
ns. Yrittäjä – linja, vaatii se luonnollisesti selkeästi Sipoon lukion 
lisäresursointia.  

Tietojemme mukaan kunnan taloudellinen tilanne ei valitettavasti ainakaan 
tulevana talousarviovuonna antane mahdollisuutta lisäresursointiin 
juurikaan miltään osin. 

Esittelijä Opetuspäällikkö Strandström Riikka 

Ehdotus Koulutusjaosto esittää sivistysvaliokunnalle vastauksena 
valtuustoaloitteeseen, että  Sipoon lukioon ei perusteta erillistä Yrittäjä-
linjaa. Lukio-opetuksen opetussuunnitelmaan kuuluu, että jokaisella 
opiskelijalla on mahdollisuus kehittää yrittäjyysosaamistaan. 
 
 

Käsittely  

Päätös Suomenkielinen koulutusjaosto hyväksyi yksimielisesti esittelijän 
ehdotuksen. 

 
 
Sivistysvaliokunta / Bildningsutskottet 18.05.2021 § 61  

  

Valmistelija / Beredare: Rehtori / Rektor Aarne Alatalo, 
aarne.alatalo(at)sipoo.fi, Erityisuunnittelija / Specialplanerare Hanna 
Kindstedt, hanna.kindstedt(at)sipoo.fi 

 

Esittelijä / Föredragande Sivistysjohtaja / Bildningsdirektör Pietinen Jukka 



Ehdotus / Förslag Sipoon lukioon ei perusteta erillistä Yrittäjä-linjaa. Lukio-opetuksen 
opetussuunnitelmaan kuuluu, että jokaisella opiskelijalla on mahdollisuus 
kehittää yrittäjyysosaamistaan.  
Sivistysvaliokunta päättää antaa asiasta yllä olevan vastauksen 
kunnanhallitukselle ja edelleen valtuustolle.  
 
Ingen skild Företagar-linje bildas i Sipoon lukio. Till gymnasiets läroplan 
hör att varje studerande ska ha möjlighet att utveckla sitt 
företagarkunnande.  
Bildningsutskottet beslutar ge svaret ovan vidare till kommunstyrelsen och 
vidare till fullmäktige för behandling. 

Käsittely / Behandling   

Päätös / Beslut Sivistysvaliokunta hyväksyi esittelijän ehdotuksen.  
Pykälä tarkastettiin välittömästi kokouksessa.  
 
Bildningsutskottet godkände föredragandens förslag.  
Paragrafen justerades genast på mötet. 

 
 
Kunnanhallitus / Kommunstyrelsen 31.05.2021 § 176    

626/12.00.00/2021    

Esittelijä / Föredragande Kunnanjohtaja / Kommundirektör Grannas Mikael 

Ehdotus / Förslag Kunnanhallitus merkitsee vastineen tiedoksi. Lisäksi kunnanhallitus antaa 
asian valtuustolle tiedoksi ja esittää, että aloite on täten loppuun käsitelty.  
 
Kommunstyrelsen antecknar bemötandet för kännedom. Dessutom delger 
kommunstyrelsen ärendet fullmäktige och föreslår att motionen därmed är 
slutbehandlad. 

Käsittely / Behandling   

Päätös / Beslut Kunnanhallitus merkitsi vastineen tiedoksi. Lisäksi kunnanhallitus antoi 
asian valtuustolle tiedoksi ja esitti, että aloite on täten loppuun käsitelty.    
 
Kommunstyrelsen antecknade bemötandet för kännedom. Dessutom 
delgav kommunstyrelsen ärendet fullmäktige och föreslog att motionen 
därmed är slutbehandlad. 


